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Ο Πρωθυπουργός Κώστας Σημίτης, απαντώντας σήμερα το πρωί 
στην «Ωρα του Πρωθυπουργού» στη Βουλή στην επίκαιρη ερώτηση 
του Προέδρου του Συνασπισμού Νίκου Κωνσταντόπουλου περί 
«συγκρότησης της Εθνικής Επιτροπής Ανταγωνισμού ως 
ανεξάρτητης αρχής», περί «θέσπισης ανώτατων ορίων για 
ανάληψη προμηθειών από φυσικά ή νομικά πρόσωπα» κ.λπ., 
τόνισε τα εξής:

«Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

Η διαφάνεια είναι αδιαπραγμάτευτη αρχή μας και η προσπάθειά μας 
είναι να εξασφαλίσουμε σε όλους τους τομείς περισσότερη διαφάνεια. 
Και έχουμε κάνει πολλά σ’ αυτή την κατεύθυνση.

Θα έρθω κατ’ αρχάς -μη με διακόπτετε, κύριε Εβερτ. Να ανοίξετε πρώτα 
το λογαριασμό της MAYO, κύριε Εβερτ. Εάν επιμένετε, να υποβάλετε 
ερώτηση- στο πρώτο ερώτημα του κ. Κωνσταντόπουλου: Τόνισα 
προηγουμένως ότι η διαφάνεια είναι αδιαπραγμάτευτη αρχή της 
κυβέρνησης και έχουμε κάνει μεγάλα βήματα προς αυτή την 
κατεύθυνση. Θα απαντήσω σε ένα προς ένα στα ερωτήματα που έθεσε ο 
κ. Κωνσταντόπουλος.

Ερώτημα Io : Η εθνική επιτροπή ανταγωνισμού είναι ανεξάρτητη αρχή. 
Αναβαθμίστηκε και ισχυροποιήθηκε με το νόμο του 2000. Εχει 
διοικητική και οικονομική ανεξαρτησία, προσλαμβάνει το δικό της 
προσωπικό και ο κύκλος της δράστηριότητάς της επεκτείνεται συνεχώς. 
Καταθέτει εκθέσεις στη Βουλή και ο καθένας μπορεί να πάρει την 
έκθεση και να διαπιστώσει ότι κάθε χρόνο ασχολείται με περισσότερες 
υποθέσεις.

Αναφορικά τώρα με την πρόταση για τη θέσπιση ανωτάτων ορίων για 
ανάληψη προμηθειών. Υπάρχουν ανώτατα όρια, τα οποία, ιδίως στο 
κοινοτικό πλαίσιο στήριξης, αλλά και στον τομέα των κατασκευαστικών 
εταιρειών, συνδέονται με την οργάνωση της επιχείρησης, τα κεφάλαια 
της επιχείρησης, τον αριθμό των απασχολουμένων, ώστε να 
εξασφαλίζεται η επιχείρηση να μην αναλαμβάνει έργα και προμήθειες 
τις οποίες δεν μπορεί να φέρει σε πέρας. Πρόκειται για μια κατοχύρωση 
για τη σωστή εκτέλεση των αναλαμβανομένων υποχρεώσεων.

Από κει και πέρα, ανώτατα όρια απόλυτα -μια εταιρεία δεν μπορεί να 
πάρει πάνω από τόσα έργα και προμήθειες- δεν υπάρχουν. Και δεν 
υπάρχουν, διότι δεν αναγνωρίζονται στην Ευρωπαϊκή Ενωση, δεν



προβλέπονται από τις κοινοτικές οδηγίες. Θέλω μάλιστα να θυμίσω στον 
κ. Κωνσταντόποσλο ότι η αγορά δεν είναι η ελληνική αγορά. Ολοι 
γνωρίζουμε πως υπάρχει μια κοινή αγορά και η αγορά της Ελλάδος είναι 
ένα τμήμα της κοινοτικής αγοράς.

Οσον αφορά την επιτροπή του άρθρου 7 που μας συστήνει ο κ. 
Κωνσταντόπουλος να αναβαθμίσουμε, έχω να πω τα εξής: Η Επιτροπή 
του άρθρου 7 έχει προϊστάμενο δικαστικό και λειτουργεί ανεξάρτητα στο 
πλαίσιο της Τράπεζας της Ελλάδας. Υπάρχει μια σειρά περιορισμών, 
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που δεν είναι πολύ γνωστοί στο κοινό. 
Όταν σηκώσετε πάνω από ένα ορισμένο ποσό μετρητά, για παράδειγμα, 
από την Τράπεζα, τότε αυτό αναφέρεται στην επιτροπή του άρθρου 7 και 
αυτή ελέγχει, όπως και όταν καταθέσετε πάνω από ένα ορισμένο ποσό 
μετρητών.

Η επιτροπή του άρθρου 7 κάνει, λοιπόν, τη δουλειά της. Μπορείτε, κύριε 
Κωνσταντόπουλε, ρωτώντας την Επιτροπή, να διαπιστώσετε -και θα 
καταθέσω για τα πρακτικά σχετικό κείμενο- πως η επιτροπή κάνει καλά 
τη δουλειά της και έχει πιάσει πολλούς, οι οποίοι νέμονται και κινούν 
«μαύρο» χρήμα.

Το θέμα τώρα λέτε είναι τι γίνεται με τις υπεράκτιες εταιρείες. Θέλω να 
σας θυμίσω ότι όσον αφορά τις υπεράκτιες εταιρείες, αυτές υπάρχουν σε 
χώρες που δεν υπάγονται ούτε στην ελληνική δικαιοδοσία ούτε στην 
Ευρωπαϊκή Ενωση. Ολόκληρη συζήτηση έγινε με αφορμή την 
τρομοκρατία για να γίνουν κάποιοι κανονισμοί ώστε τουλάχιστον στην 
Ευρωπαϊκή Ενωση να ελεγχθεί το φαινόμενο. Εμείς πρωτοστατήσαμε και 
τα εφαρμόζουμε αυτά. Αλλά στις Μπαχάμες, τα νησιά της Μάγχης, 
ακόμη και στο Λουξεμβούργο που είναι χώρα της Ευρωπαϊκής Ενωσης, 
δεν ανοίγονται λογαριασμοί ή δεν δίνονται πληροφορίες για εταιρείες. 
Αρα, χρειάζεται διεθνής συνεργασία, την οποία προχωρούμε.

Οσον αφορά το Γ’ ΚΠΣ, θέλω να διευκρινίσω ότι οι πόροι του Γ’ ΚΠΣ δεν 
είναι πίτα που μοιράζεται από κανέναν. Υπάρχουν τρεις ελεγκτικές 
διαδικασίες στο εσωτερικό της χώρας και επιπλέον υπάρχει ο έλεγχος 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης. Δεν θέλω να υπεισέλθω σε λεπτομέρειες, δεν 
επαρκεί άλλωστε και ο χρόνος. Αυτές οι ελεγκτικές διαδικασίες 
εξασφαλίζουν πλήρη διαφάνεια. Δεν υπάρχει καμιά ανάγκη 
διακομματικής επιτροπής, διότι το τι συμβαίνει σε κάθε διαδικασία είναι 
γνωστό. Οποιος θέλει, μπορεί να έχει τις πληροφορίες του. Δεν 
συγκαλύπτεται τίποτε.

Επομένως, να μη δαιμονολογούμε, να μην κινδυνολογούμε, να θέτουμε 
σωστά ερωτήματα, αλλά να μην τα θέτουμε στο κλίμα των ημερών ότι 
«όλα είναι διαπλοκή και όλα συγκαλύπτονται και κάποιοι δεν θέλουν τη 
διαφάνεια». Εμείς πρώτοι απ’ όλους θέλουμε τη διαφάνεια. Αλλά 
θέλουμε και να γίνεται έργο. Να μην είναι η διαφάνεια ένα πρόσχημα 
για να σταματήσουν τα πάντα. Και έχουμε προχωρήσει -το



επαναλαμβάνω- με σειρά από νομοθειήμαχα τη διαφάνεια σ’ αυτό τον 
τόπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

Εγώ είμαι πρόθυμος να εξετάσω την οποιαδήποτε πρόταση, αλλά η 
πρόταση πρέπει να εντάσσεται σε ένα νομικό πλαίσιο, το οποίο επιτρέπει 
την εξέτασή της και την προώθησή της. Δεν μπορεί ο κ. 
Κωνσταντόπουλος, όπως λέει, να υποβάλει πρόταση και να ελέγξει όποια 
ελληνική αρχή τους λογαριασμούς στα νησιά της Μάγχης ή στο 
Λουξεμβούργο. Δεν ελέγχονται οι λογαριασμοί στο Λουξεμβούργο. Δεν 
ελέγχονται οι λογαριασμοί στην Ελβετία. Δεν ελέγχονται, κύριε 
Κωνσταντόπουλε. Μην παρασύρετε τον κόσμο και μη λέτε πράγματα τα 
οποία δεν ισχύουν.

Υπάρχει μια βασική αρχή. Πρώτα απ’ όλα για να το ξεκαθαρίσουμε: 
Σύμφωνα με το ισχύον δίκαιο και έτσι είναι πολύ καλά στην Ελλάδα, οι 
λογαριασμοί ελέγχονται με βάση δικαστικές αποφάσεις και δεν 
ελέγχονται με βάση κυβερνητικές αποφάσεις. Αλίμονο μας αν 
οποιαδήποτε κυβέρνηση είχε το δικαίωμα να ανοίγει οποιονδήποτε 
λογαριασμό. Οι λογαριασμοί ανοίγονται μόνο μέσω δικαστικών 
αποφάσεων. Μπορεί η δικαστική αρχή να ζητήσει τον έλεγχο 
οποιουδήποτε λογαριασμού. Πέστε μου: Σε ποια περίπτωση ζήτησε 
δικαστική αρχή από την κυβέρνηση να παράσχει δικαστική συνδρομή 
για να ελεγχθούν λογαριασμοί στο εξωτερικό και η κυβέρνηση αρνήθηκε; 
Δεν έχετε ούτε μια περίπτωση να αναφέρετε. Και γι’ αυτό σας λέω ότι 
συκοφαντείτε με τον τρόπο αυτό με τον οποίο χειρίζεστε το θέμα που λέτε 
ότι η κυβέρνηση δεν εξυπηρετεί. Να φέρετε ένα παράδειγμα και με βάση 
αυτό να αποδείξετε.

Εμείς είμαστε πρόθυμοι, όποια παραγγελία έρθει από όποια δικαστική 
αρχή να παράσχουμε δικαστική συνδρομή για τον κάθε λογαριασμό, για 
την κάθε υπεράκτια εταιρεία μέσα στο διεθνές πλαίσιο. Και είμαστε 
επίσης πρόθυμοι να κάνουμε ο,τιδήποτε είναι δυνατό. Γιατί εμείς 
θέλουμε τη διαφάνεια. Να μη δημιουργούμε εδώ εντυπώσεις και 
καβαλάμε αυτό το κύμα της ανησυχίας του κόσμου ότι όλα 
διεφθάρησαν, προκειμένου να ηρωποιηθούμε. Δεν ηρωποιείται κανείς με 
αυτό τον τρόπο. Ηρωποιείται με το να κάνει πραγματική προσπάθεια για 
να έχει αποτελέσματα. Και όχι ωραία λόγια. Όπως ωραία λόγια ήταν 
αυτά που μας είπατε, όπως το ανώτατο πλαφόν για τις ποδοσφαιρικές 
εταιρείες, για τις εταιρείες και τις επιχειρήσεις. Ποιο ανώτατο πλαφόν, 
κύριε Κωνσταντόπουλε;

Είμαστε στην Ευρωπαϊκή Ενωση. Θα συγκρίνεται δηλαδή η όποια 
μεγάλη ελληνική εταιρεία (τα τσιμέντα για παράδειγμα) με τις εταιρείες 
του ΚΙΡΧ, με τις εταιρείες τις γαλλικές, τη «Μπουίκ» κ.λπ. Πώς θα 
υπάρχει ανώτατο πλαφόν στην Ελλάδα; Και θα έρχονται οι άλλοι με 
δεκαπλάσια, εκατονταπλάσια, χιλιαπλάσια ανώτατα πλαφόν και θα 
παίρνουν τις δουλειές; Δηλαδή, θα κάνουμε μια Ελλάδα του



«περιπτέρου», που το περίπτερο θα χτίζει τα έργα, το περίπτερο θα κάνει 
την τεχνολογία της πληροφορίας, που το περίπτερο θα οργανώνει την 
ελληνική οικονομία; Αυτό θέλετε; Την Ελλάδα του περιπτέρου; Την 
Ελλάδα της επιχείρησης που έχει έναν απασχολούμενο μέσα στην 
Ευρωπαϊκή Ενωση; Μα, είναι σοβαρά αυτά; Αυτά είναι αστεία. Λοιπόν, 
να μη λέμε πράγματα που δεν στέκουν και να μη δημιουργούμε 
εντυπώσεις.

Η επιτροπή του άρθρου 7 όπως ξέρετε, λειτουργεί ανεξάρτητα. Μπορεί να 
εξετάσει ο,τιδήποτε. Δεν προΐσταται αυτής κυβερνητικός. Δικαστικός 
είναι επικεφαλής της και συμμετέχουν υπάλληλοι της Τράπεζας της 
Ελλάδας, συμμετέχουν ανεξάρτητα πρόσωπα τα οποία μπορούν να 
ελέγξουν ο,τιδήποτε. Η κυβέρνηση τους έβαλε να ελέγξουν για όλα αυτά 
που έχουν πιάσει; Και έχουν πιάσει, κύριε Κωνσταντόπουλε. Γιατί δεν το 
λέτε και αυτό και δημιουργείτε την εντύπωση ότι η επιτροπή δεν 
δουλεύει; Μα, δεν ξέρετε ότι δουλεύει. Και μη ξέροντας έρχεσθε εδώ και 
πετάτε κορώνες. Δεν μας αρέσουν οι κορώνες. Να πείτε συγκεκριμένα 
πράγματα και να υποβάλετε συγκεκριμένες προτάσεις και να 
συνεργαστούμε. Αυτό εμείς λέμε».

Ακολούθως, ο κ. Κωνσταντόπουλος ζήτησε το λόγο επί 
προσωπικού, για να λάβει την εξής απάντηση από τον 
Πρωθυπουργό:

«Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πάρτε τα χαρτιά.
Με ρώτησε ο κ. Κωνσταντόπουλος για την επιτροπή ανταγωνισμού. Του 
απάντησα.
Με ρώτησε ο κ. Κωνσταντόπουλος για την επιτροπή του άρθρου 7. Του 
απάντησα.
Με ρώτησε ο κ. Κωνσταντόπουλος για το πλαφόν. Του απάντησα.
Με ρώτησε για το Γ’ ΚΠΣ. Του απάντησα.

Πάνω σ’ αυτές τις απαντήσεις, όταν ακούσατε την ανταπάντησή του, 
«έκτισε το τεράστιο κτίριο» της διαφθοράς, η οποία διαβρώνει ολόκληρη 
την ελληνική πολιτική ζωή, προσθέτοντας ότι η κυβέρνηση κάθεται 
ανέμελη, αδιάφορη, συντηρεί τη διαπλοκή και προωθεί τη διαφθορά.

Λοιπόν, απάντησα στον κ. Κωνσταντόπουλο ότι ή θα στέκεται στις 
ερωτήσεις και θα απαντά στις ερωτήσεις με συγκεκριμένες προτάσεις ή 
θα αναπτύσσει μεγάλες ιδέες και μεγάλα λόγια. Οι μεγάλες ιδέες και τα 
μεγάλα λόγια σ’ αυτή την περίπτωση δεν είναι παρά κορώνες 
δημαγωγίας.

Κύριε Κωνσταντόπουλε, και εγώ ασκώ το δικαίωμά μου που έχω ως 
Πρωθυπουργός να απαντώ στην ερώτησή σας. Εάν εσείς δεν θέλετε τις 
απαντήσεις μου, τότε να μη ρωτάτε».


